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1. Motion angående expandera partiet till kranskommunerna 
 

Datum: 2024-03-05 

Från: Stig Andersson 

Förslag till beslut: starta Demokraterna i kranskommunerna. Även ställa upp i regionvalen, Halland 

och VG. 

Motivering; Då partiet nu är etablerat i Gbg, har en bra organisation, kunskap och känt är det ett bra 

komplement till riksdagspartierna även i kranskommunerna. Även bra politik. Andra lokala 

småpartier har svårt att få genomslag. 

Partistyrelsens svar: 

Partistyrelsen tackar för motionen.  

Demokraterna har deltagit i valet för Västra Götalandsregionen och har en grupp förtroendevalda 

och medlemmar som arbetar med regionala frågor med sikte inställt på nästa val. Det behöver göras 

en avvägning mellan att avsätta resurser för att nå största framgång i Göteborg och Västra 

Götalandsregionen och att avsätta resurser till att utöka partier till fler kommuner och regioner. 

Partistyrelsens förslag till beslut: 

Partistyrelsen får i uppdrag att göra en förnyad analys över om, hur och i vilken takt partiet bör 

utökas till fler kommuner och regioner. Med detta anses motionen besvarad. 

 

2. Motion angående minska samhällets belastning och kostnader 

för skador orsakat av gängkriminalitet 
 

Datum: 2024-03-05 

Från: Stig Andersson 

Förslag till beslut; höj egenavgiften för personer knutna till kända gängkriminella. 

Motivering: det är inte rimligt att skattebetalarna skall belastas för hela kostnaden för dessa 

gänguppgörelser. 

Partistyrelsens svar: 

Partistyrelsen tackar för motionen.  

Vi instämmer i att det inte är rimligt att skattebetalarna belastas för hela kostnaden för 

gänguppgörelser. Det förefaller dock som synnerligen problematiskt att särskilda brottsoffer ska få 

sin egenavgift höjd. Att i enskilda fall bedöma ifall personer är knutna till kända gängkriminella är 

rättsosäkert, strider mot principen om oskuldspresumtion och riskerar drabba oskyldiga. I stället för 

att avgiftsbelägga brottsoffret skulle en potentiell lagändring möjliggöra att den ansvarige 

gärningsmannen inte bara tvingas till skadestånd till brottsoffret, utan också blir skadeståndsskyldig 

till den vårdgivande regionen för brottsoffrets sjukvårdskostnader. Demokraterna saknar dessvärre 

både rådighet och inflytande i frågor om lagändringar, de beslutas av riksdagen. 

Partistyrelsens förslag till beslut: 

Motionen avslås.  
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3. Motion angående införa tolkavgifter för invandrare som varit i 

Sverige länge än 5 år och haft möjlighet att deltaga i SFI-

utbildning 
 

Datum: 2024-03-05 

Från: Stig Andersson 

Förslag till beslut: införa tolkavgifter för personer med uppehållstillstånd längre än 5 år. 

Motivering: det är viktigt att hela samhället motiverar nysvenskar att lära sig landets språk. 

Partistyrelsens svar: 

Partistyrelsen tackar för motionen.  

I Sverige är det generellt sett staten och regionerna som ansvarar för att tillhandahålla tolktjänster 

till personer med uppehållstillstånd, som behöver tolkningstjänster för att kommunicera med 

myndigheter, vården eller andra offentliga tjänster. Göteborgs Stad har därför inte befogenhet att 

införa egna avgifter för sådana tjänster, eftersom tolkningstjänster för invånare med 

uppehållstillstånd anses vara en del av den statliga och regionala servicen. Detta innebär att 

införandet av tolkavgifter för personer med uppehållstillstånd längre än 5 år är en fråga som måste 

hanteras och beslutas på nationell nivå, snarare än på kommunnivå då det skulle krävas 

lagstiftsändringar. 

Partistyrelsens förslag till beslut: 

Motionen avslås. 

 

4. Motion angående skärpa kraven på deltagande i SFI- utbildning 
Datum: 2024-03-05 

Från: Stig Andersson 

Förslag till beslut: om frånvaron är för hög och motivationen för låg så skall det påverka det 

ekonomiska biståndet. 

Motivering: viktigt att nysvenskar ger sig själva möjligheten att vara en del av samhället och öka 

möjligheten till självförsörjning. 

Partistyrelsens svar: 

Partistyrelsen tackar för motionen.  

Den som inte kan försörja sig men som kan arbeta har rätt till försörjningsstöd om han eller hon står 

till arbetsmarknadens förfogande, i vilket ingår att vid behov delta i kommunal vuxenutbildning i 

svenska för invandrare eller motsvarande utbildning. Vi är eniga med motionären om att det behöver 

finnas krav på och incitament för individer att delta i SFI och att höja sin språknivå. I Göteborg finns 

det redan krav på närvaro för att få försörjningsstöd. 

Den nuvarande regeringen har skickat ett förslag på remiss om att deltagandet i SFI ska begränsas till 

tre år från den tidpunkt då personen för första gånger togs emot till utbildningen. Tidsbegränsningen 

förväntas ge kontinuitet, bättre struktur och plan för studierna, för såväl skolhuvudmannen som 

läraren och eleven. Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2025. 

Partistyrelsens förslag till beslut: 

Motionen anses besvarad. 
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5. Motion angående uppmuntra nysvenskar att gå SFI-utbildning 
Datum: 2024-03-05 

Från: Stig Andersson 

 

Förslag till beslut: inrätta obligatoriskt SFI-deltagande. 

Motivering; det är viktigt att nysvenskar ger sig själva möjligheten att vara en del av samhället och 

öka möjligheten till självförsörjning. 

Partistyrelsens svar: 

Partistyrelsen tackar för motionen.  

Kommunen har inte befogenhet att göra Svenska för invandrare (SFI) obligatoriskt för invånare. 

Beslut om obligatoriska utbildningsåtgärder, såsom att göra SFI obligatoriskt för nysvenskar, skulle 

kräva lagstiftning på nationell nivå. SFI är frivilligt och erbjuds av kommunerna till personer som 

behöver förbättra sina kunskaper i svenska språket. Även om det kan finnas incitament för 

invandrare att delta i SFI, såsom möjligheten till bättre integration och förbättrade möjligheter på 

arbetsmarknaden, är det inte en obligatorisk åtgärd som kan tvingas på invånarna av kommunen. 

Däremot kan kommunen, i samarbete med Arbetsförmedlingen eller socialtjänsten, uppmuntra och 

stödja invånarna att delta i SFI genom olika insatser och program för att främja integration och 

språkinlärning, vilket görs i Göteborg. Men enligt lag är det är upp till individen att välja att delta i SFI 

eller inte. Lagändringar hanteras av riksdagen. 

Partistyrelsens förslag till beslut: 

Motionen avslås. 

 

6. Motion angående införa ungdoms- och pensionärsrabatter på 

Västtrafik 
Datum: 2024-03-05 

Från: Stig Andersson 

Förslag till beslut: Införa ungdoms- och pensionärsrabatter på Västtrafik  

Motivering: varför inte rabatt för pensionärer från kranskommunerna samt för Göteborgare i 

högtrafik.  

Partistyrelsens svar: 

Partistyrelsen tackar för motionen. 

Seniorkortet i Göteborg gäller från 65 år och gäller i lågtrafik (vardagar 08.30-15.00 och 18.00-06.00, 

dygnet runt på helger och helgdagar). Det är utformat för att få seniorer att i största möjliga mån 

välja andra tider än högtrafik, i syfte att minska trängseln i kollektivtrafiken. Styrelsen tycker att detta 

är en god ordning. Det är respektive kommun som beslutar om de ska erbjuda sina invånare 

seniorbiljett och från vilken ålder (65, 70 eller 75 år). Alla elever som är folkbokförda i Göteborg, har 

fyllt sju år och går i kommunal eller fristående grundskola eller anpassad grundskola får gratis 

skolkort till kollektivtrafiken. Skolkortet gäller helgfri måndag till fredag, mellan klockan 4 på morgon 

till klockan 19 på kvällen. Det finns således redan olika typer av rabatter i kollektivtrafiken för 

ungdomar och seniorer. 

Partistyrelsens förslag till beslut: 

Motionen anses besvarad. 
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7. Motion angående att uppmuntra till att resa kollektivt 
Datum: 2024-03-05 

Från: Stig Andersson 

Förslag till beslut: införa A-biljett med kortare giltighetstid för kortare resor på Västtrafik. 

Motivering: att åka kollektivt vid kort resa blir orimligt dyrt per km.  

Partistyrelsens svar: 

Partistyrelsen tackar för motionen.  

Förändringar i biljettsystemet behöver föregås av ordentliga utredningar med analyser över kostnad, 

påverkan på resvanor och trängsel, behov av skattefinansiering, mm. Demokraterna har under 

nuvarande mandatperiod inga mandat i Västra Götalandsregionen eller Västtrafik och kan således 

inte yrka på nödvändiga utredningsuppdrag. 

Partistyrelsens förslag till beslut: 

Motionen avslås. 

 

8. Motion angående att uppmuntra frivilligarbete samt ge dem 

bättre förutsättningar 
Datum: 2024-03-05 

Från: Stig Andersson 

Förslag till beslut: stärk kommunens stöd och uppmuntran till frivilliga samhällsarbetare som 

ställföreträdare, besökare på häkten och anstalter, stödpersoner, kontaktpersoner m.fl. 

Motivering: det viktigt att stärka civilsamhället och uppmuntra till frivillighetsinsatser. 

Partistyrelsens svar: 

Partistyrelsen tackar för motionen.  

Civilsamhället spelar en viktig roll i samhället som vi ska värna. Göteborgs stad har samverkan och 

överenskommelse med många av civilsamhällets organisationer. Överenskommelsernas principer 

bygger på integritet och oberoende, bra dialog, kvalitet, långsiktighet, öppenhet och transparens 

samt mångfald. Samarbetet kan utgöras av föreningsbidrag, upphandling, subventionering av 

lokalhyra men det finns också idéburet offentligt partnerskap (IOP) som är en modell som kan 

användas när varken traditionellt föreningsbidrag eller upphandling är en lämplig form.  

Gällande frivilliga samhällsarbetare behöver man säkerställa kvalitetskraven och följa de 

överenskommelser som Göteborgs stad har med civilsamhället. Genom att följa dessa kan vi undvika 

att frivillighetsinsatser utgörs av antidemokratiska krafter och kriminella syften. 

Partistyrelsens förslag till beslut: 

Motionen avslås. 

 

 

 

 



Sida 6 av 7 
 

9. Motion angående kommunen på kvartersnivå – en granne som 

de övriga 
Datum: 2024-03-20 

Från: Svante Leijon 

Av egen erfarenhet har vi kommunen i vårt grannskap och fler än en förvaltning äger och ansvarar för 

mindre markytor i vårt kvarter. Det är ingalunda enkelt att komma i kontakt, frågor bollas mellan 

olika förvaltningar och begäran om att träffas för att diskutera konkreta angelägenheter vill man inte 

ställa upp på.  

Som granne har man ansvar för att hålla den egna marken snygg och säker och därtill om man 

befarar att en grannes mark inte är detta påpekar man detta på ett enkelt och konstruktivt sätt så att 

det blir åtgärdat. Så fungerar med de övriga grannarna i kvarteret – Otterhällan – men inte med 

kommunen som vi upplever har ett byråkratiskt undvikande förhållningssätt.  

Förväntar mig således att de nämnder och de nämndledamöter det berör uppmuntrar den 

kommunala organisationen att på kvartersnivå uppträda som en granne som alla andra. 

Partistyrelsens svar: 

Partistyrelsen tackar för motionen.  

Vi håller med motionären om att Göteborgs Stad bör vara enkelt att komma i kontakt med rätt 

förvaltning och tjänsteman och att staden på kvartersnivå bör uppträda som en granne som alla 

andra. Att få till detta handlar både om organisation och arbetsrutiner och kultur. Det senare är ofta 

det svåraste att förändra men i samband med omorganisationen av förvaltningar inom 

stadsutveckling finns arbetet med att förändra kultur med. 

Partistyrelsens förslag till beslut: 

Motionen bifalles. Särskilt ledamöterna i stadsbyggnadsnämnden, exploateringsnämnden och 

stadsmiljönämnden får i uppdrag att uppmuntra den kommunala organisationen att på kvartersnivå 

uppträda som en granne som alla andra. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sida 7 av 7 
 

10. Motion angående kommunen på områdesnivå – 

plan först och åtgärder därefter 
 

Datum: 2024-03-20 

Från: Svante Leijon 

I vårt område har vi råkat ut för att just vår fastighet – Brf Otterhällan – blivit nekad 

boendeparkering. Dessutom har vi noterat att flera parkeringsplatser för bil tagits bort och håller på 

att ersättas med cykelparkeringsplatser. Vi har i våra kontakter med kommunen frågat efter under 

och de hänvisar till det bygglovet från når fastigheten tillkom 1979/1980, Eftersom vi inte kunnat 

spåra någon aktuell plan för området – City Sydväst – undrar vi naturligtvis vika åtgärder som vi har 

att vänta oss.  

Att det sker förändringar i ett samhälle som kan kräva andra lösningar än de tidigare är ju naturligt. 

Men detta borde ju fångas först upp i ett planarbete som utarbetas av kommunen som informerar 

och samråder med berörda intressenter i området. Då vet man vad som på gång, har fått chansen att 

yttra sig och kan anpassa sig till nya kända förutsättningar. Först när planen, t.ex. en trafikplan. Är 

fastställd kan arbetet med implementering av åtgärder börja äga rum. Allt kanske man inte gillar men 

man känner åtminstone till vad som är på gång. 

Partistyrelsens svar: 

Partistyrelsen tackar för motionen.  

Vi håller med motionären om att förändringar gällande boendeparkering bör föregås av en långsiktig 

planering och hörande med de berörda för att skapa förutsägbarhet. Idag tas dessa beslut på 

delegation utifrån vad som anges i tidigare givna bygglov. Inte sällan är dessa bygglov mycket gamla 

(över 50 år) varför innehållet gällande boendeparkering behöver aktualitetsprövas. 

 

Partistyrelsens förslag till beslut: 

Motionen bifalles. Demokraternas ledamot i Stadsmiljönämnden får i uppdrag att driva frågan om 

först plan med samråd och därefter åtgärder. 


